
Sääksvuoren lähimetsätöiden 
robottikyselyn yhteenveto



Johdanto

• Jyväskylän kaupunki toteutti loka-marraskuussa 2021 Sääksvuoren
asukkaille robottikyselyn, jossa selvitettiin asukkaiden mielipiteitä 
lähimetsien hoidosta

• Robottikysely toteutettiin puhelimitse, jossa esitallennettu kysely 
kartoitti asukkaiden mielipiteitä

• Lähimetsien hoitotöitä alueella oli tehty vuonna syksyllä ja talvella 
2019-20 ja alkuvuonna 2021

• Robottikyselyitä soitettiin 931 Sääksvuoren asukkaalle, joista 38 
vastasi kyselyyn kokonaisuudessaan
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Asuinalueeni lähimetsien hoito on 
tärkeää
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Asuinalueeni lähimetsiä hoidetaan riittävän 
usein

1

2

3

4

5

Koodin ja värisävyn selite:
1=täysin eri mieltä
2=jokseenkin eri mieltä
3=ei samaa eikä eri mieltä
4=jokseenkin samaa mieltä
5=täysin samaa mieltä



Koodin ja värisävyn selite:

1=täysin eri mieltä

2=jokseenkin eri mieltä

3=ei samaa eikä eri mieltä

4=jokseenkin samaa mieltä

5=täysin samaa mieltä
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Lähimetsien hoitotöistä ei aiheutunut 
häiriötä
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Lähimetsien hoitotöistä ei aiheutunut 
vaaratilanteita
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Sain etukäteen riittävästi tietoa 
asuinalueelleni tulevista hoitotöistä
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Koodin ja värisävyn selite:
1=täysin eri mieltä
2=jokseenkin eri mieltä
3=ei samaa eikä eri mieltä
4=jokseenkin samaa mieltä
5=täysin samaa mieltä
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Minulla oli mahdollisuus vaikuttaa 
lähimetsien hoitotöiden 

lopputulokseen asuntoni lähellä
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Lähimetsien viihtyvyys parani 
hoitotöiden ansiosta
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Yleisarvosana lähimetsien hoitotöiden 
lopputuloksesta
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Keskiarvo 3.3
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Mitä antaisitte yleisarvosanaksi 
saamastanne palvelusta lähimetsien 

hoitotöiden yhteydessä
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Koodin ja värisävyn selite:
1=huono
2=välttävä
3=tyydyttävä
4=hyvä
5=erinomainen

Keskiarvo 3.3



Yleisarvosana hoitotöiden lopputuloksesta 
perusteluineen (kysytty jos arvosanaksi on annettu 
välttävä tai huono)
• 1 huono: 

• jälkityöt on erittäin huonosti hoidettu risut on jäänyt takapihalle ja heitetty pitkin poikin epämääräisiin kasoihin 
• Olen tyytyväinen kaupungin informaation metsänhoidosta sekä toimenpiteisiin mitä tehtiin 

• 2 välttävä: 
• metsät hävitettiin liian harvaksi vaikka otimme yhteyttä ja pyysimme vähän enemmän jättämään oman talon puuta niin 

kun tarjottiin mahdollisuutta tän voi tehdä ja Näin tehtiin vielä harvaksi vedettiin ei tarvitse meidän talon kohdalla tämä 
ainakin meni pieleen 

• suurempi sen silleen mutta enemmän informaatiota kiitos 
• naisen opas 
• puita kaadettiin liikaa lähimetsistä metsäohjelma kuulostaa hyvältä mutta mielestäni metsiä hoidetaan enemmänkin 

talousmetsän kuin lähimetsän esimerkiksi Arinatie Sinkilätie eteläpuolelta on metsän tuntu kadonnut kokonaan yleisesti 
ottaen liikaa puita kaadettiin jos joku ulkopuolinen arvioija tarkistaisi toteutuuko metsäohjelma joka kuulostaa hyvältä 
mutta kun käytäntö Vaikuttaa siltä että metsiä hoidetaan talousnet sinä ulkopuolinen arviointi myöskin hiilinielut 
sanotaan pitäisi kompensoida jotenkin Jyväskylän päästöjä niin kasvavat puut olisi siihen hyvä keino kun ei niitä 
kaadettaisiin niin paljon niin hiilinielu.paremmin lehtipuita kaadettiin aivan liian paljon siitä tuli aikalailla saman näköisiä 
joka puolella karting mökin pientä puusta näkee että pienikin puustoa kaadettiin vaikka puhutaan että olisi tehty Ei mene 
tasan ikäistä metsään mutta ei sinne jäänyt kyllä paljon 

• Robotin tuottamien litterointien 
tulkinta osassa kommenteista oli 
haastavaa tai mahdotonta



Yleisarvosana saadusta palvelusta perusteluineen  
(kysytty jos arvosanaksi on annettu välttävä tai 
huono)
• 1 huono:

• mielestäni metsäohjelma ja käytännön Välillä on ristiriita lähimetsistä poistetaan liikaa puita 
ulkopuolinen arviointi toteutuuko metsäohjelma mielestäni lähimetsien käsitellään kuin 
talousmetsiä erityisesti Arinatie Sinkilätie eteläpuolelta tuntu on kadonnut kokonaan puita on 
poistettu aivan liikaa eli ulkopuolinen arviointi Miten vähennyksiä käsitellään Täytyykö hiilinielut 
yleinen arvosana liikaa puita kaadettu 

• 2 välttävä:
• No en saanut kyllä mitään tietoa etukäteen tästä asiasta eikä mielipide tai missään vaiheessa 
• en osaa nyt perusteella Kaikki on ihan ok Ei nyt 
• en muista että olisin saanut muuta kuin tiedotteen postissa tai siis postilaatikossa ja sitten 

saimme vaikuttaa siihen Mitä puita tosta 11 otettu mutta mutta itse se ei toteutunut sitten ihan 
sillä tavalla. kun olisimme toivoneet ja siitä tota niin ja sit se just tosiaan ihmettelen sitä että 
minkä takia niin epätasaisesti tästä puita otettu että paikka paikoin on aukkoja ja sitten vaikka 
paikka on taas tiheämpää eli eli tota niin ja sitten tällä hetkellä sitä ei oo vielä hoidettu sitä sitä
hommaa siellä on edelleen paljon puita ja ja tota niin siellä on myös tuulenkaatoja siellä edelleen 
tota niin vähän siivousta 
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Asuintalonne tyyppi
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Taustoitus asukkaiden asumismuodosta ja 
asuinajasta Sääksvuoressa
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Kuinka kauan olette asuneet 
asuinalueella
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1=0-10 vuotta
2=11-20 vuotta
3=21-30 vuotta
4=31-40 vuotta

1=omakotitalo
2=rivi- ja paritalo
3=kerrostalo



Terveisiä ja kommentteja metsäpalveluille

• Olen muuttanut tuota noin Laske tässä kevään mittaan sitten tänne alueelle ja lapsuuteni täällä elänyt niin huonosti 
tietoa saatavilla sitten tänne kesken kaiken tulleen tota noin varmasti hyvää työtä mutta hyvin vaikea mies on mutta et 
mitä se työ on ollut Tsemppiä kaikille siihen työhön

• kaikki kunnossa

• Minun mielestäni oli oikein oikein hienosti toteutettu annettiin mahdollisuus vaikuttaa Mitä puita haluaa säästää ja ja ja
se muutenkin onnistu onnistuu myös hyvin Koko projekti

• kun pitäisi vastata suunnitellustia

• erittäin hyvä asia että vähennyksiä hoidetaan ja niistä pidetään huolta mutta minun mielestä se hoitoon myöskin siihen 
et se saatetaan myöskin loppuun se hoito ettei kaikenmaailman kuitenkin Tässä on tiheä asutus niin tässä on tosi ikävän 
näköistä kun siellä tommosia kotilo pesiä makailee tuolla pitkin ja poikin En tarkoita sitä kannata luonnon 
monimuotoisuutta ja ja tällaista että sitä lopulta pitää olla mutta pikkuisen ehkä ehkä niinku eri tavalla ei muuta kiitoksia

• Ja kuten aikaisemmin sanoin Ei tullut mitään tietoa Etukäteen että mielipidettä kysyttiin missään vaiheessa ainakaan 
vajaa oman seudun asukkaita tai sitten minulta täysin ohitse ehkä vähän tähän Viestintä Haluaisin täsmennystä

• itsesääli hangas tapahtunut putsaus liian paljon kerralla

• hiihtolatu Sääksvuori

• eli Voisko ton nyt sitten siivota sillä tavalla että sieltä saa taas pois myös ne menee tota niin risut ja oksat ja myös tää
Täällä on yksi tuulen peli selvä tuntuu vähän vaaralliselta myös pikkulasten siinä leikkiä kun siinä on puolet näin 
Sanotaan näin että siinä joku 3 m m sitä puuta jäljellä sillä pystyssä ja sit se on katkennut siitä niinku varresta Eli tuota 
niin tällä hetkellä ei oo kyllä kauheen kaunis näkyy tuo Takametsä tuossa eli siivousta kaipaisi

• jäljet pitäs siivota paremmin ja jätteet korjata tuolta netistä

• olisi hyvä saada ulkopuolinen arvio ja siihen toteutuuko metsäohjelma lähimetsien hoidon osalta ja virkistysalueiden 
hoidon osalta koska mielestäni liikaa kaadetaan metsistä puita Skin mielestäni huono peruste kaataa puita sen takia että 
ne roskaavat omakotitaloalueella ihmisten pitää putsata rännit joka tapauksessa se ei ole tyypata hienoa elämää puun 
crosskart koska se ei ole roskaa

• Ohessa avointen 
kysymyksien 
kommentteja 
metsäpalveluille

• Robotin tuottamien 
litterointien tulkinta 
osassa kommenteista 
oli haastavaa tai 
mahdotonta



Lopuksi kysyttiin asukkaiden mielipidettä 
robottikyselystä

• 79 % koki automaattisen 
puhelun sopivaksi tavaksi 
vaikuttaa 

• 8 % ei ollut asiasta mielipidettä

• 13 % koki, ettei automaattinen 
puhelu sopinut itselle 
vaikuttamisen tavaksi
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Vielä lopuksi haluaisin kysyä koetteko, että 
automaattinen puhelu oli teille sopiva 
tapa vaikuttaa Jyväskylän kaupungin 

palveluiden kehittämiseen?
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